

**MINISTÈRE DES AFFAIRES ÉTRANGÈRES DU ROYAUME DES PAYS-BAS  
LA HAYE**

**CONVENTION SUPPRIMANT L'EXIGENCE DE LA LÉGALISATION DES ACTES  
PUBLICS ÉTRANGERS  
(La Haye, le 5 octobre 1961)**

Notification conformément à l'article 15 de la Convention

**SUCCESSION**

Vanuatu a déposé sa déclaration de succession à la Convention susmentionnée le 1<sup>er</sup> août 2008 auprès du Ministère des Affaires Étrangères du Royaume des Pays-Bas. La succession a été communiquée aux États contractants par la notification dépositaire No. 8/2008 du 29 août 2008.

Ces États n'ont pas élevé d'objection à la succession dans la période de six mois prévue dans cette notification, analogue à la disposition de l'article 12, deuxième paragraphe, de la Convention, qui a expiré le 1<sup>er</sup> mars 2009.

Par conséquent, la Convention est restée en vigueur entre Vanuatu et les États contractants à compter du 30 juillet 1980, date de l'indépendance de Vanuatu.

La Haye, le 16 mars 2009

**MINISTRY OF FOREIGN AFFAIRS OF THE KINGDOM OF THE NETHERLANDS  
THE HAGUE**

**CONVENTION ABOLISHING THE REQUIREMENT OF LEGALISATION  
FOR FOREIGN PUBLIC DOCUMENTS  
(The Hague, 5 October 1961)**

Notification pursuant to Article 15 of the Convention

**SUCCESSION**

**Vanuatu** deposited its declaration of succession to the Convention with the Ministry of Foreign Affairs of the Kingdom of the Netherlands on 1 August 2008. The Contracting States were informed of the succession by depositary notification No. 8/2008 of 29 August 2008.

None of these States raised an objection to the succession within the period of six months specified in the notification in analogy with the provisions of Article 12, second paragraph, of the Convention, which period expired on 1 March 2009.

Therefore, the Convention has remained in force between Vanuatu and the Contracting States from 30 July 1980, the date of independence of Vanuatu.

The Hague, 16 March 2009